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Protokół nr IV/2019 
z IV sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 24 stycznia 2019 roku 

IV sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Kościuszki 32a. 
W sesji uczestniczyło 21 radnych , co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
O godz. 1720 na obrady przybyła radna Danuta Pokropek. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu . 
Radni uczcili chwilą ciszy tragicznie zmarłego Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 
Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował , iż obrady Rady są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości , 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

IV sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1710 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 

Przewodniczący Rady powitał przybyłych gości oraz radnych . 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński zaproponował zmiany do porządku obrad 
polegające na wprowadzeniu do punktu 6 podpunktów: f) i g) , t.j. : 

"f) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie, 
g) podjęcia stanowiska dotyczącego wezwania do usunięcia naruszenia prawa." 

Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła zmiany w porządku obrad (imienny wykaz głosowania 
radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
Porządek obrad przedstawiał się następująco : 
1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości , 

stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji , Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu . 
4. Sprawozdanie Starosty Grodziskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Grodziskiego za 2018 rok. 
5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Grodziski za rok 
2018. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmian w Statucie Powiatu Grodziskiego, 
b) zmiany uchwały nr 367/XLlX/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 27 wrześn ia 2018 

roku w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad 
tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych , zasad promocji obywatelskich 
inicjatyw uchwałodawczych , formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 
projekty, 

c) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na teren ie Powiatu 
Grodziskiego, 

d) uchylenia uchwały nr 361 /XL VIII/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30 sierpnia 
2018 roku w sprawie oddania w najem na okres do 10 lat pom ieszczeń w budynku 
przychodni zdrowia przy ul. Piasta 30 w Milanówku, 
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e) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok, 
f) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie, 
g) podjęcia stanowiska dotyczącego wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11 . Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie IV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu . 

3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Grodziski Marek Wieżbicki informując , że: 
- podczas Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich radny Dariusz 

Dąbrowski zapytał o il ość zdarzeń z udziałem cudzoziemców. Informacja na ten temat za 
2018 r. zostanie przedstawiona po pierwszym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku przy Staroście , której spotkanie jest planowane w I kwartale 2019 r; 

- podczas Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Wiceprzewodniczący Rady 
Piotr Wiaderny zwrócił uwagę, że w Książenicach została otwarta nowa "Biedronka" przy 
drodze powiatowej. Wiceprzewodniczący poprosił o rozważenie możliwości budowy 
chodnika bądź przejścia dla pieszych. Odnosząc się do tej sprawy Starosta powiedział, 
że w Książenicach przy rondzie jest następująca sytuacja: na ćwierci okręgu ronda po 
stronie północno-zachodniej nie ma chodnika. Idąc od sklepu , który jest po stronie 
zachodniej drogi powiatowej, dochodzi się do ronda i żeby przejść dalej w kierunku 
Marynina trzeba rondo okrążać z lewej strony. Rozwiązaniem , które będzie wymagało 
akceptacji Rady jest zaprojektowanie fragmentu chodnika wokół ronda (w miarę 

możliwości na przestrzeni I i II kwartału tego roku). I to zadanie należy połączyć 
z wnioskiem Wiceprzewodniczącego Rady. Byłoby to nowe zadanie, które trzeba 
wprowadzić do budżetu. 

W trakcie ostatniej sesji, która odbyła się 20 grudnia 2018 r., podniesione zostały następujące 
kwestie: 
- radna Maria Gałecka-Wolska , Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny podnieśli kwestię 

omówienia podczas komisji i sesji spraw związanych z funkcjonowaniem SOR-u i Nocnej 
Pomocy Lekarskiej. Prośba była taka, żeby Szpital Zachodni przygotował stosowne 
informacje, w takim czasie, aby dokumenty mogły być przekazane radnym przed 
posiedzeniem Komisji Polityki Społecznej w miesiącu lutym. Szpital przygotowuje 
niezbędne informacje; 

- radny Aleksander Krzem iński poruszył kwestię oznakowania poziomego (oznakowanie osi 
jezdni) na drodze Jaktorów - Baranów. Powiatowy Zarząd Dróg wykona projekt organizacji 
ruchu. Starosta ma nadzieję , że wiosną tego roku zostanie on wdrożony ; 

- radna Małgorzata Zacny zwróciła uwagę na brak połączenia komunikacji autobusowej 
w relacji Grodzisk Mazowiecki - Warszawa. W tej sprawie zostało wystosowane pismo do 
Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej w Grodzisku. W odpowiedzi PKS 
poinformował, że odtworzenie tej linii jest możliwe pod warunkiem współfinansowania tego 
połączenia przez samorządy. Na tę chwilę Zarząd Powiatu nie znajduje takich możliwości. 
Starosta poinformował, że przekazał radnej Małgorzacie Zacny wystąpienie mieszkańca 
Brwinowa o przywrócenie połączenia. Transport autobusowy przekraczający granice 
jednego powiatu leży w gestii Marszałka Województwa; 

- radny Krzysztof Sankiewicz na sesji w dniu 20 grudnia 2018 r., zgłosił propozycję 
wprowadzenia Karty Mieszkańca Powiatu , natomiast na posiedzeniu Komisj i w styczniu 

2 



BRP.0002.1.2019 Protokół Nr IV/2019 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 24 stycznia 2019 r. 

przekazał propozycje Karty Mieszkańca Powiatu jednego z mieszkańców Podkowy Leśnej. 
Sprawa ta była omawiana na posiedzeniu Zarządu Powiatu . Zarząd szczegółowo 
analizował ten temat, ale nie znalazł argumentów do tego, aby tę sprawę przedstawić 
Radzie poprzez przygotowanie projektu uchwały . 

4. Sprawozdanie Starosty Grodziskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Powiatu Grodziskiego za 2018 rok. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Grodziskiego za 
2018 rok przedstawił Starosta Marek Wieżbick i (sprawozdanie stanowi załączn i k nr 4 do 
niniejszego protokołu). 
Radny Dariusz Dąbrowski powiedział , że w jego ocenie w sprawozdaniu brak jest informacji 
o zdarzeniach drogowych na terenie powiatu spowodowanych przez kierujących pojazdami, 
rowerzystów i etc. , i czy to nie powinno być ujęte w sprawozdaniu? 
Starosta odpowiedział, że przepisy nie określają co sprawozdanie powinno zawierać . 
W ocenie Starosty sprawozdanie powinno zawierać to co zostało zawarte. Starosta dodał , 
że jeżeli radnego interesują te informacje to możemy je uzyskać z Komendy Powiatowej Policj i. 
Radny Dariusz Dąbrowski poprosił o informacje na następną sesję . 
Innych pytań nie było . 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Powiat Grodziski za rok 2018. 

Sprawozdanie z wysokości średn ich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Grodziski za rok 2018 
przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty , Kultury i Sportu Barbara Madzelan-Sadoś . 
Naczelnik poinformowała m. in ., że zgodnie z art. 30a ust. 1 i ust. 5 ustawy Karta Nauczyciela 
w terminie do dnia 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę , będący jednostką 
samorządu terytorialnego, przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim roku 
kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia dla nauczycieli w odniesieniu do wysokośc i 
średnich wynagrodzeń oraz w odniesieniu do średniej struktury zatrudnienia nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Ponadto organ prowadzący szkołę będący 
jednostką samorządu terytorialnego przedkłada sprawozdanie w terminie 7 dni od jego 
sporządzenia Regionalnej Izbie Obrachunkowej , dyrektorom szkół prowadzonych przez tę 
jednostkę , związkom zawodowym zrzeszających nauczycieli , a także organowi stanowiącem u 

tej jednostki (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
Radny Wojciech Hardt poinformował , że na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej 

poprzedzającej sesję sprawozdanie zostało przedstawione i po dyskusji zaaprobowane przez 
członków Komisji. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w Statucie Powiatu Grodziskiego 
Projekt uchwały zaprezentowała Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak. Sekretarz powiedz i ała 
m. in ., że Nadzór Prawny Wojewody wystąpił do Zarządu Powiatu z prośbą o dokonanie zm ian 
w Statucie Powiatu Grodziskiego. Zmiany te po legają przede wszystkim na wykreś leni u tych 
paragrafów, które są powtórzeniem zapisów ustawowych. Zmiany zostały przedstawione 
i omówione na Komisj i Statutowo-Regulaminowej. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały . 
Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowała , 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

3 



BRP.0002.1.2019 Protokół Nr IV/2019 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 24 stycznia 2019 r. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 3411V/19 w sprawie zmian 
w Statucie Powiatu Grodziskiego (imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 3411V/19 w sprawie zmian w Statucie Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) . 

b) zmiany uchwały nr 367/XLlX/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 27 września 2018 
roku w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad 
tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich 
inicjatyw uchwałodawczych, formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 
projekty 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak informując, że analogicznie jak 
do wcześniej przyjętej uchwały Nadzór Prawny Wojewody wystąpił o dokonanie zmian. Są to 
dwie drobne zmiany. Jedna dotyczy dopisania w § 3 ust. 2, iż koszty promocji inicjatywy 
uchwałodawczej będzie ponosił powiat. Druga zmiana jest w § 6 i polega na określeniu zasad 
co się dzieje w sytuacji , kiedy projekt nie spełnia warunków formalnych. Uchwała zakłada, 
że Przewodniczący Rady występuje do Komitetu, który złożył projekt uchwały o uzupełnienie 
braków formalnych w terminie 7 dni. Jeśli w tym terminie nie nastąpi uzupełnienie wówczas 
projekt uchwały zostaje zwrócony wnioskodawcy. 
Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak zaznaczyła , że w stosunku do obydwu uchwał Nadzór 
Prawny nie wszczął postępowania nadzorczego. 
Radna Maria Gałecka-Wolska zadała pytanie odnośnie komisji, która zdaniem radnej zajmuje 
się inicjatywami uchwałodawczymi, czyli Komisji Skarg , Wniosków i Petycji, że Komisja ta nie 
zebrała się w tym celu. 
Radca Prawny Katarzyna Klonowska wyjaśniła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie 
zajmuje się inicjatywami uchwałodawczymi. Zmianami w tej uchwale zajmowała się Komisja 
Statutowo-Regulaminowa. 
Innych uwag ani pytań nie było. 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 35/IV/19 w sprawie zmiany 
uchwały nr 367/XLlX/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 27 września 2018 roku 
w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 
komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw 
uchwałodawczych, formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty 
(imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 35/IV/19 w sprawie zmiany uchwały nr 367/XLlX/18 Rady Powiatu 
Grodziskiego z dnia 27 września 2018 roku w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia 
inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad 
promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych, formalnych wymogów, jakim 
muszą odpowiadać składane projekty stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

c) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostepnych na terenie Powiatu 
Grodziskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty , Kultury i Sportu Barbara Madzelan
Sadoś . Zgodnie z art. 94 ustawy Prawo Farmaceutyczne Rada Powiatu określa w drodze 
uchwały rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym terenie po zasięgnięciu opinii 
wójtów, burmistrzów z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego. Rozkład godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych powinien być dostosowany do potrzeb ludności i zapewniać dostępność 
świadczeń również w porze nocnej, niedziele i święta a także w dni wolne od pracy. Na terenie 
powiatu funkcjonuje 31 aptek, dwie z nich pracują w systemie całodobowym (są to apteki 
grodziskie) . Trzydzieści aptek świadczy swoje usługi w soboty w godzinach od 7.30 
do najczęściej 15.00 - 16.00, a 5 z nich nawet do godz. 21.00 - 22.00. W dni wolne od pracy, 
w niedziele i święta pracuje 10 aptek w godz. od 9.00 - 10.00 nawet do godz. 22.00. Rozkład 

4 



BRP. 0002.1 .2019 Protokół Nr 1V/2019 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 24 stycznia 2019 r. 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Grodziskiego stanowiący załącznik 
do przedłożonego projektu uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez wójtów 
i burmistrzów z terenu Powiatu Grodziskiego oraz przez Okręgową Izbę Aptekarską 
w Warszawie. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował , że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 36/IV/19 w sprawie 
określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Grodziskiego (imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 36/IV/19 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu). 

d) uchylenia uchwały nr 361 /XL VII 1/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30 sierpnia 
2018 roku w sprawie oddania w najem na okres do 10 lat pomieszczeń w budynku 
przychodni zdrowia przy ul. Piasta 30 w Milanówku 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński poinformował , że w uzasadnieniu do 
projektu uchwały w 7 akapicie, w 3 zdaniu zamiast "na czas oznaczony" powinno być "na czas 
nieoznaczony" . 
Projekt uchwały przedstawił Starosta Grodziski Marek Wieżbicki. Starosta powiedział , 

że w sierpniu 2018 r. Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę w sprawie oddania w najem 
na okres do 10 lat pomieszczeń w budynku przychodni zdrowia przy ul. Piasta 30 w Milanówku. 
Lokal ten użytkowała apteka. W IV kwartale ubiegłego roku odbył się przetarg na najem 
przedmiotowego lokalu . Przetarg zakończył się wynikiem negatywnym. 4 grudnia 2018 r. 
wpłynął wniosek organizacji pożytku publicznego Katolickiego Stowarzyszenia 
Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej w sprawie nieodpłatnego użyczen ia lokalu 
przy ul. Piasta 30 w Milanówku na potrzeby Warsztatu Terapii Zajęciowej. Zarząd Powiatu 
postanowił nie ogłaszać przetargu i przy akceptacji Rady Powiatu użyczyć ten lokal na 
potrzeby Warsztatu Terapii Zajęciowej . Na terenie powiatu funkcjonują dwa Warsztaty Terapii 
Zajęciowej . Częściowo są finansowane przez Powiat Grodziski (minimalny udział 
w finansowaniu bieżącej działalności wynosi 10 %). Starosta podkreślił , że z formalnego 
punktu widzenia ustawodawca nie przewidział do kompetencji Rady Powiatu podejmowania 
uchwał w sprawie użyczania nieruchomości , dlatego też podjęcie uchwały w dniu dzisiejszym 
jest tylko i wyłącznie w zakresie uchylenia uchwały z sierpnia. Uchylenie to daje możliwość 
Zarządowi Powiatu użyczenia tego lokalu. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 37/IV/19 w sprawie 
uchylenia uchwały nr 361/XLVIII/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30 sierpnia 2018 
roku w sprawie oddania w najem na okres do 10 lat pomieszczeń w budynku przychodni 
zdrowia przy ul. Piasta 30 w Milanówku (imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 37/IV/19 w sprawie uchylenia 
uchwały nr 361/XLVIII/18 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30 sierpnia 2018 roku 
w sprawie oddania w najem na okres do 10 lat pomieszczeń w budynku przychodni 
zdrowia przy ul. Piasta 30 w Milanówku stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu). 
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e) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok 
Zmiany w uchwale budżetowej na 2019 rok omówiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. 
Skarbnik poinformowała , że dochody i wydatki zwiększenie są tymi samymi kwotami , czyli 
115.000,00 zł. Kwota 105.000,00 zł to dotacja z Powiatu Pruszkowskiego na prowadzenie 
punktu kancelaryjnego dla Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Druga dotacja 
celowa w wys. 10.000,00 zł z Powiatu Warszawskiego Zachodniego jest również 
przeznaczona dla Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Oprócz ww. zmian zostały 
dokonane przesunięcia wydatków między działami, rozdziałami i paragrafami. W tym miejscu 
Skarbnik zgłosiła jedną zmianę, tj. przesunięcie środków w Rozdziale Rada Powiatu . Jest to 
przesunięcie kwoty 1.560,00 zł . Po tej zmianie plan dochodów wynosi 100.134.502,50 zł , 
a plan wydatków 99.034.502,50 zł. 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała , że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 38/1V/19 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok (imienny wykaz głosowania 
radnych stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 38/IV/19 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

f) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 
Projekt uchwały omówił Członek Zarządu Powiatu Krzysztof Markowski, który powiedział 
m. in ., że Prokurator Okręgowy wystąpił ze skargą do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Warszawie, w której zaskarżył uchwałę Rady Powiatu z dnia 26 października 2017 r. 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 
usunięcia pojazdu, na terenie Powiatu Grodziskiego. Prokurator wnosi o uchylenie tej uchwały 
w całości. Prokurator zwraca się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego za 
pośrednictwem Rady Powiatu Grodziskiego. Zarząd Powiatu Grodziskiego zwraca się 
z prośbą do Rady o umocowanie do wykonania uchwały w zakresie przygotowania odpowiedzi 
na skargę i jej podpisania oraz przesłania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Warszawie. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poprosił o przedstawienie radnym odpowiedzi , jaką 
przygotuje Zarząd do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego oraz zapytał, jakie były 
powody, że stawki za odholowanie pojazdu i jego przechowywanie uchwalone przez Radę 
były wyższe niż te z przetargu? 
Odpowiedzi udzielił Członek Zarządu Krzysztof Markowski informując , iż tego rodzaju uchwały 
były przedmiotem kontroli prawie we wszystkich powiatach. Większość tych uchwał stała się 
przedmiotem zaskarżen ia . Zaskarżono wysokość opłat, uznając , że jest to nieuzasadniony 
przychód powiatu. Pan Krzysztof Markowski podkreślił, że nie był to zysk a strata. Ponadto 
powiat odziedziczył z poprzedniego rozstrzygnięcia prawnego zobowiązania , kiedy to 
Naczelnicy Urzędów Skarbowych odpowiadali za regulowanie tych płatności . Z szacunków 
wynika , że dla Powiatu Grodziskiego jest to kwota niespełna 2 mln zł . 
Zaś odpowiedź na skargę zostanie radnym przedstawiona. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o kwotę 2 mln zł . W jaki sposób powiat 
będzie ponosił te koszty? Czy to są koszty, które trzeba będzie zwrócić tym osobom, które 
zapłaciły więcej za odholowanie pojazdu? Czy są to jakieś inne koszty, które trzeba będzie 
ponieść względem innych instytucji? 
Członek Zarządu Krzysztof Markowski odpowiedział, że to są dwie różne sprawy. Kwota 
prawie 2 mln zł są to koszty, z którymi możemy się liczyć wobec firmy, świadczącej tę usługę . 
Ustawa mówi , że opłaty ponosi Skarb Państwa . Od dłuższego czasu podejmowane są próby 
ustalenia, kto w tym przypadku reprezentuje Skarb Państwa . Żadna z instytucji nie 
odpowiedziała twierdząco , że w tej sprawie reprezentuje Skarb Państwa. Ministerstwo Spraw 
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Wewnętrznych odpisało , że bodajże do połowy lutego określi , kto w myśl zapisów ustawy 
ponosi odpowiedzialność za Skarb Państwa . Sprawa ta dotyka wszystkich powiatów. 
Starosta Marek Wieżbicki dodał, że prokuratury zbadały 363 uchwały , skierowały 138 skarg 
do Wojewódzkich Sądów Administracyjnych . Spośród 138 na tę chwilę zostało rozpatrzonych 
14, z czego 1 skargę cofnięto , 1 oddalono. Starosta podkreślił , że uchwała Rady Powiatu 
Grodziskiego nie zawierała stawek maksymalnych, ale oscylowały one wokół maksymalnych. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny odnosząc się do podanej kwoty 2 mln zł zwrócił się 
z prośbą o krótką analizę i opis tej sytuacji , z czego to wynika i czym może się skończyć dla 
Powiatu. 
Innych pytań ani uwag nie było . 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 39/IV/19 w sprawie 
przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie (imienny 
wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 39/IV/19 w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Warszawie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

g) podjęcia stanowiska dotyczącego wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński , informując, 
iż w uchwale Rada Powiatu stwierdza , że nie posiada kompetencji do rozpatrzenia wezwania 
do usunięcia naruszenia prawa z dnia 18 stycznia 2019 r. wystosowanego przez Wójta Gminy 
Baranów dotyczącego uchwały Rady Powiatu Grodziskiego nr 33 z dnia 20 grudnia 2018 r. 
w sprawie niewyrażen ia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. Uchwała była 
omawiana na Komisji Statutowo-Regulaminowej . 
Przewodniczący Rady przytoczył fragment uzasadnienia do uchwały . 
Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały . 
Radny Dariusz Dąbrowski poinformował , że z dniem 21 grudnia Wójt Gminy Baranów 
rozwiązał z nim stosunek pracy. Sprawa trafiła do Sądu . 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowała , 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy trzech głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę 
nr 40/IV/19 w sprawie podjęcia stanowiska dotyczącego wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa (imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 40/IV/19 w sprawie podjęcia stanowiska dotyczącego 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu). 

7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami 
b) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego 

Informacje o pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami przedstawił Starosta Grodziski 
Marek Wieżbicki a z zakresu spraw finansowych Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska 
(informacje stanowią załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
Starosta poinformował , że na sesji grudniowej podjętych zostało 20 uchwał, które zostały 
przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody, zaś 5 z nich do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Do dnia sesj i brak jest informacji o podjętych czynnościach nadzorczych . 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny dopytał się o nowe kierunki kształcenia dot. 
operacji lotniczych. 
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Starosta Grodziski powiedz i ał , że decyzja Zarządu o wyrażeniu zgody na wprowadzenie 
czterech nowych kierunków kształcenia poprzedzona była opiniami. Nowe zawody są 
następujące: technik eksploatacji portów lotniczych i terminali , technik lotniskowych służb 
operacyjnych, technik ochrony środowiska, technik fotografii i multimediów. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, czy te nowe kierunki są odpowiedzią na 
powstający nowy port lotniczy, czy jest to inicjatywa oddolna i czy jest to działanie 
przyszłościowe pod kątem CPK? 
Starosta odpowiedział, że gdyby nie było dyskusji o CPK to nie byłoby rozmowy na ten temat 
na dzisiejszej sesji. Nie oznacza to, że ten nowy kierunek nie zasili innych portów lotniczych. 
Radny Dariusz Dąbrows ki powiedział, że powiat ma duży potencjał , jeśli chodzi o kierunek 
pielęgniarstwo. Jest szpital , w którym młodzież mogłaby odbywać praktyki. Czy nie należy 
rozważyć rozszerzenia kształcenia o ten kierunek? 
Starosta odpowiedział, że jeżeli się nie myli, aby być pielęgniarką należy skończyć studia 
wyższe. 

Innych pytań ani uwag nie było . 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady poinformował o wpływie pisma od Stowarzyszenia Na Rzecz Miast -
Ogrodów, a następnie odczytał jego treść (kopia pisma stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu) . 

9. Interpelacje i zapytania. 

Radna Marianna Banaszek złożyła interpelację w sprawie przebudowy i remontu 
ul. Chełmońskiego w gminie Jaktorów od km 8+512 do granicy powiatu . 
Radna Maria Grabowska złożyła zapytanie w sprawie likwidacji Rejonu Operacyjnego 
w Grodzisku Mazowieckim. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny złożył interpelację dotyczącą środków 
przeznaczonych na dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Grodzisku Mazowieckim. Ponadto Wiceprzewodniczący Rady poprosił , 
aby na kolejną sesję Rady Powiatu została zaproszona Dyrektor Szpitala Zachodniego 
w sprawie kolejek w SOR i Nocnej Pomocy Lekarskiej. 
Radny Dariusz Dąbrowski zaproponował, aby Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 
przygotowała raport o stanie dróg, który by zawierał: 
- stan techniczny nawierzchni dróg i obiektów mostowych na podstawie 4-stopniowej 

klasyfikacji , 
- stan techniczny poboczy i elementów odwodnienia, 
- zmiany stanu technicznego dróg i potrzeby finansowe wynikające z tego stanu, 
- czynniki wpływające na poprawę stanu technicznego dróg. 
Ponadto radny liczyłby na wnioski na bazie tego raportu. Radny uważa , że na podstawie tej 
klasyfikacj i można by było wybrać właściwe drogi we właściwej kolejności do realizacj i. 
Zaproponować wójtom, burmistrzom wcześniej harmonogram realizacji zadań inwestycyjnych 
dróg . Radny podał przykład drogi z Jaktorowa do Kask. Jadąc z Jaktorowa do Kask to droga 
odcinkami raz ma dobrą nawierzchnię a raz w złym stanie i dobrze by było , aby na odcinku od 
wiaduktu nad autostradą powstał chodnik. 
Radny Dariusz Dąbrowski poinformował , iż doszła do niego informacja , że źle się dzieje 
w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 
Starosta Marek Wieżbicki zapytał, czy radny ma wiedzę co się źle dzieje? 
Radny Dariusz Dąbrowski odpowiedział, że nie ma szczegółowych informacji. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny ponowił pytanie, czy na kolejną sesję Rady Powiatu 
zostanie zaproszona Dyrektor Szpitala Zachodniego? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że zaprosi Dyrektor Szpitala . 
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10. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Rada Powiatu Grodziskiego przy jednym głosie wstrzymującym przyjęła protokół z III sesji 
(imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu ) . 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Wojciech Hardt podziękował radnej Małgorzacie Zacny za inicjatywę i organ izację na 
pl. Wolności w Grodzisku Maz. wieczoru wspomnień , modlitwy w związku z tragiczną śmiercią 
Prezydenta Gdańska . 
Radny Wojciech Hardt w imieniu Stowarzyszenia Rodzin i Przyjaciół Osób Niepełnosprawnych 
zaprosił radnych na bal charytatywny w dniu 2 marca. 
Radna Małgorzata Zacny poinformowała , że organizatorem wieczoru wspomnień były Ogrody 
Demokracji. Radna podziękowała mieszkańcom Grodziska i całego powiatu za przybycie na 
spotkanie , jak również podziękowała Burmistrzowi Grodziska Maz. za udostępnienie sali 
w Mediatece. 

12. Zamknięcie IV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Sławom ir Kamińsk i o godz. 1830 

zamknął IV sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokołowała : Ewa Tatarek 
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